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Sportovní sezóna 
je v plném proudu...
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 EDITORIAL 

 Z ÚřADu

O čem jednalo v dubnu zastupitelstvo?
Ze zápisu z  veřejného zasedání zastupitelstva městyse Štěchovice konaného 
dne 16. dubna 2012 v MŠ Štěchovice od 18 hodin:

Přítomni: M. Čapek, P. Zeman, J. Andr-
le, J. Marková, ing. P. Šedivý, A. Sládeček, 
RNDr. J. Malý, ing. K. Cihelková, P. Bechy-
ně, ing. O. Mach, S. Žemlička. 

Omluveni: ing. J. Pešice, M. Vlková, 
Mgr. M. Strnad, L. Fontán.

1. Uvítání 
Starosta M. Čapek zahájil jednání při-

vítáním všech zúčastněných v 18 hodin,  
5 minut. Počet hlasujících zastupitelů: 10, 
jednání je usnášeníschopné. 

2. Volba zapisovatele – zapisovatelkou 
byla zvolena paní Rožníčková.

3. Volba mandátové a návrhové komi-
se – jednohlasně odsouhlaseno následu-
jící složení:

Mandátová komise 
J. Andrle
P. Šedivý
Návrhová komise 
P. Bechyně
S. Žemlička

4.Volba ověřovatele zápisu – zvoleni: 
A. Sládeček, J. Malý.

5. Schválení programu 
Návrh na rozšíření programu o body: 

10. Návrh následných opatření vyplý-
vajících z bodu 9 (Výstupy souhrnné 
kontroly v ZŠ Štěchovice). 

10.1.Odvolání ředitelky základní školy.

10.2. Stanovení termínu odvolání ředi-
telky základní školy. 

11. Převedení doplňkové činnosti ZŠ 
71 660 Kč (zisk) do rezervního fondu. 

12. Schválení převedení výsledku hos-
podaření městyse Štěchovice za rok 
2011 ve výši 2 498 989,08 Kč (zisk)  
z účtu 431 na účet 432. 

13. Stanovení délky pronájmu lesních 
pozemků (chaty v Třebenicích). 

14. Stanovení ceny nájmu obecních po-
zemků nesloužících k podnikání. 

15. Návrh rozpočtového výboru, rozpoč- 
tové změny.

Rozšíření programu bylo jednohlas-
ně schváleno.

6. Kontrola usnesení – zpráva kontrolní- 
ho výboru (příloha č.1 k jednání) .

Jelikož nebyly dodnes instalovány lavič- 
ky, paní Marková žádá o instalaci (nákup) 
dvou kusů laviček s umístěním k Lípě 
Svobody. Zastupitelé souhlasí. 

7. Složení slibu nového zastupitele – 
Klára Cihelková. 

Počet hlasujících zastupitelů je 11, čas 
18 hodin, 30 minut. 

8. Záměr o prodeji p. p. č.206/5 k. ú. Ma-
sečín o výměře 405m², p. Zikán 

Návrh ceny: určí znalec – provedení zna- 
leckého odhadu zařídí městys, uhradí 
kupující.

Jednohlasně odsouhlaseno.

9. Výstupy souhrnné kontroly v ZŠ Ště-
chovice, kterou provedl zřizovatel .

(Příloha č. 2 k jednání zastupitelstva).

10. Návrh následných opatření vyplýva- 
jících z bodu 9: 

10.1. Odvolání ředitelky základní školy 
Mgr. Jany Kopačové.

Jednohlasně schváleno.

10.2. Odvolání ředitelky ZŠ k 30. 4. 2012  

Pro: 8 Proti: 3 Zdržel se: 0 

11. Převedení doplňkové činnosti ZŠ 
71 660 Kč (zisk) do rezervního fondu.

12. Schválení převedení výsledku hos-
podaření městyse Štěchovice za rok 
2011 ve výši 2 498 989,08 Kč (zisk) z účtu 
431 na účet 432. 

13. Stanovení délky pronájmu lesních 
pozemků (chaty v Třebenicích) Návrh: 10 
let

Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 1 

14. Stanovení ceny nájmu obecních po- 
zemků nesloužících k podnikání (využí-
vané jako zahrady, přístupové cesty…)  
– ostatní užívaná plocha.  Návrh: 10 Kč/m2

Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 Dokončení na str. 2

PŘED LÉTEM
Spoluobčané a čtenáři,
začínáme informací o  zasedání zastu-

pitelstva dne 16.4. v  MŠ Štěchovice. Body 
9,10,10.1, 10.2 zápisu zasluhují pozornost.

Týkají se odvolání paní ředitelky ZŠ k 30. 4. 
2012. Podle výsledku souhrnné kontroly, 
provedené Školskou inspekcí a  zřizo- vate-
lem, bylo odvolání zastupiteli jednomyslně 
schváleno. Územní plánování- (str. 2 a  3) 
dopad na kvalitu života ve Štěcho- vicích, 
Třebenicích, ale převážně v  Masečíně, již 
dnes neblaze poznamenaném extenzív-
ní výstavbou. Některé problémy částečně 
zpracovaly O. Hlaváčková a R. Ondrouško-

vá, inspirovány periodikem Zápraží- časo-
pisem Říčanska.

Nepříjemným zvýšením poplatku 
za  svoz odpadu v  dlouhodobém výhledu 
(2014-2020), včetně nakládání s  biood-
pady se zabývá článek na str.4, navazující 
úvahou pana starosty Čapka: A máme co 
jsme chtěli... s tabulkami zisků a výdajů.

Čtenáři, zamysli se a rozhodni!
Od  1.12.2011 je novým vedoucím OOP 

Hradištko npor. Mgr. Jan Krátký, zástupce: 
npor.Bc.Martin Beneš. Krizová oznámení je 
možné ohlásit na tel. č. 607 57 75 75. Více 
v rubrice POLICIE INFORMUJE (str. 6).

Ing.  Petr Šedivý, předseda školské rady, 
se ve  svém příspěvku podrobněji zabývá 
změnami vedení ZŠ Štěchovice (str.8) Čino-
rodí Vltavané, mimo kulturní a  společen-
ské akce, připravují již VIII. ročník Závodu 
dračích lodí - na červenec.

S jarem rovněž ožily chatové osady a za-
čal i  zde čilý sportovní ruch. Dokladem je 
Vltavsko-Kocábská trampská liga(str.15). 

Zmiňme ještě zajímavý štěchovický fe-
nomén. Mezi zastupiteli za  SNK  a  ČSSD 
zřejmě řádí jakýsi virus, nutící je odstupo- 
vat a  odrazuje i  kandidáty z  dalších míst. 
Doufejme, že není dále přenosný (str.5). 
S pozdravem v neděli se neseká!. 

                     JOSEF ZáZVORKA.     
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  INFORMACE 

O čEM jEDnaLO v Dubnu zasTuPiTELsTvO?
 Dokončení ze str. 1

15. Návrh rozpočtového výboru, roz-
počtová změna 

Zastupitelstvo trvá na ponechání část-
ky 5 milionů Kč v rozpočtu na výstavbu 
MŠ s tím, že případné schválení návrhu 
výdajové stránky rozpočtu bude mít vliv 
na navýšení deficitu.

Pro: 9 Proti: 1 Zdržel se: 1 

Navýšení výdajové stránky rozpočtu: 
1) 500 000 Kč – návrh pana starosty na 

navýšení v položce „Opravy a údržba 
bytového fondu“

Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0 

2) 80 000 Kč – podnět pana Andrleho na 
opravu a rozšíření rozhlasu Masečín 

80 000 Kč – podnět pana Andrleho na 
opravu a rozšíření rozhlasu Štěchovice

Pro: 10 Proti: 1 Zdržel se: 0 

3) 30 000 Kč – návrh zastupitelů Žemličky 
a Šedivého na opravu oplocení a hou- 
pačky na dětském hřišti v Třebenicích

Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0 

4) 58 000 Kč – žádost Sokola Masečín o po- 
skytnutí příspěvku na údržbu a spor- 
tovní akce

Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0 

5) 20 000 Kč oplocení dětského minihři-
ště Klubíčka Štěchovice v areálu MFC 
z důvodu devastace návštěvníky. 

Protinávrh:  Hlasování o umístění plotu

Pro: 0 Proti: 7 Zdržel se: 4 

Navýšení rozpočtu MFC o 20.000,- Kč 
na opravy dětského minihřiště

Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 1 

16. Diskuze 
p. Žemlička: Žádost o zákaz dalšího při-

pojování na sítě v Třebenicích, připojuje 
se stále více domů. 

ÚM Štěchovice prověří ve spoluprá- 
ci se stavebním úřadem poslední na- 
pojení 

p. Ošlejšek: Bude spuštěna diskuze na 
webu? Bude, přihlášení s registrací a pod 
heslem 

Žádost o informace na webu a ve Ště-
chovických proudech – jak třídit odpad 

Autobus do Masečína, není částka za 
přípoj příliš velká? – odpověď: je to zku-
šební spoj 

Jak často budou probíhat odečty vody? 
– odpověď: Jednou za půl roku, v dubnu  
a říjnu. Pokud bude mít někdo zájem o vy- 
účtování čtvrtletní bude si hlásit sám bez 
vyzvání stav vodoměru na ÚM a to k 1. 7. 
a k 1. 1.

17. Závěr – pan starosta poděkoval 
všem přítomným za účast.

(celé znění viz: 
http://stechovice.imunis.cz/edeska/

file.asp?id=41882&ts=QzmECqX7DLj-
Ku0RVw8i8W5FKBkVOuxu%3D)

Celé České republiky se týká děsivý trend zániku charakteru krajiny. Nejtíživěj-
ší je na této skutečnosti fakt, že je to děj nevratný, protože půda nebo pěkný 
kout krajiny je novou zástavbou změněn navždy. Je mimo pochybnost, že tento 
vývoj se nedá zastavit, ale extenzivní stavební rozvoj na úkor dalšího záboru 
orné půdy a přírodní krajiny je třeba pečlivě zvažovat a pokud možno nacházet 
řešení v rámci již existujících funkčních ploch – rekultivace apod.  Je třeba se 
inspirovat v okolních státech. Naši předkové na těchto pozemcích hospodařili, 
dnešní generace chce stavět…

Jak už nejen z našich článků víte, Ště-
chovice pořizují nový územní plán. Za-
stupitelstvo tento záměr odhlasovalo na 
jednom ze svých prvních zasedáních 
po komunálních volbách – 17. prosince ro- 
ku 2010 v  Masečíně, do  konce měsíce 
září 2011 pak běžela lhůta, kdy veřej-
nost mohla předkládat svoje žádosti, 
připomínky  a náměty k pořízení nového 
územního plánu.

Úřad provedl evidenci došlých pod-
nětů a na nedostatek práce si rozhodně 
nemůže stěžovat. Úřad obdržel podněty 
od více než 60 subjektů (občanů, společ-
ností) navrhující změny funkčního využi-
tí pozemků. 

Změny pozemků? 
Ke stavebním účelům…

Zájem štěchovické veřejnosti je velký, 
občané si uvědomují význam územního 
plánu pro rozvoj svého městyse. Někteří 
se zajímají o věci veřejné, většina se však 
stará hlavně o  využití svého vlastního 
pozemku. Svědčí o  tom jak množství 
podaných podnětů, tak i velké množství 
každodenních dotazů, které se objevují  
na úřadě.

Nejčastějším podnětem je změna mož- 
nosti funkčního využití pozemku k obyt- 
né výstavbě. Tedy to, co mnozí kritizují 
a  před čím vzhledem k  napjaté infra-
struktuře města varují.

A co bude dál?
Další osud připravovaného územního 

plánu se bude řídit zákonem č. 183/2006 
Sb. o územním plánování a stavebním řá- 
du (stavební zákon). Návrh zadání bude 
rozeslán dotčeným orgánům, sousedním 
obcím a krajskému úřadu a bude zveřej-
něn a vystaven k veřejnému nahlédnutí 
po dobu 30 dnů. V uvedené lhůtě bude 
každý moci uplatnit své připomínky. 
Na  základě uplatněných požadavků 
a  podnětů bude návrh zadání upraven 
a předložen zastupitelstvu ke schválení. 
Naši noví zastupitelé rozhodnou!

Podle schváleného zadání bude potom 
vypracován a projednán buď koncept, ne- 
bo rovnou návrh územního plánu. Projed- 
návání bude probíhat podle stav. zákona 
a v každé jednotlivé etapě bude dán pro- 
stor připomínkám. Občané budou infor- 
mováni o tom, že probíhá veřejné vysta- 
vení, veřejné projednání, o možnosti a lhů- 
tách uplatnění připomínek a námitek. 

Celý proces tak průběžně bude pod 
dohledem veřejnosti.

ÚzEMní PLánOvání podruhé, potřetí… a ne naposledy
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ÚzEMní PLánOvání podruhé, potřetí… a ne naposledy
Územní plán za pár let

Rychlost procesu schvalování nového 
územního plánu je daná zákonnými li-
mity, ale také závisí na počtu a  rozsahu 
řešených změn. Proces je to dlouhodobý, 
až roky trvající.
K  napsání tohoto článku nás vyprovo-
koval fakt, který se týká developerského 
projektu v lokalitě nad Horou a další vý-
stavba mezi Štěcho-
vicemi a  Masečínem, 
v  okolí Chrásek. Kdo 
tuto záležitost průběž-
ně sleduje, ten také 
musí vidět, že bývalé 
vedení městyse pod-
porovalo celou dobu 
developera. Byly s ním 
uzavřeny smlouvy, 
byla podána žádost 
o  dotaci na  vodovod 
a  kanalizaci, které by 
měly být vedeny ko-
lem pozemků develo-
pera. Nekorigovaná výstavba způsobuje 
dodnes velké problémy v mnoha oblas-
tech. Chceme tímto článkem upozornit 
na rizika, chceme vzbudit v lidech žijících 
ve Štěchovicích, Masečíně a Třebenicích 
zájem o okolní dění.
Bohužel předchozí vedení městyse se 
k  otázkám územního plánování stavělo 
velmi jednostranně, způsob řízení měs-
tyse a spolupráce radnice s občany byla 
naprosto tristní. Na úřad přicházeli deve-
lopeři s  rozsáhlými projekty, aniž by se 
radnice ucházela o názor většiny občanů 
a snažila se získat jejich souhlas. Naopak, 
vše se peklo pod pokličkou, aby se nikdo 
nedostal k  většímu množství informací. 
Výsledek je dnes znám všem – v lokalitě 
nad Horou směrem na Masečín vznikne 
min. 100 domů – schváleno předchozím 
územním plánem.

Štěchovicím 
(Masečínu, Třebenicím)

 hrozí kolaps?
Jak si s  tímto nárůstem poradí infra-
struktura města? Do jakých škol a školek 
budou chodit děti? Jak budou vypadat 
čekárny u  lékaře? Kudy projedou a  kde 
budou parkovat stovky dalších aut? 
Vědí naši budoucí sousedé, v jakém pro-
středí si kupují dům nebo byt? Budou 
ve  Štěchovicích, Masečíně nebo Třebe-
nicích šťastní, nebo budou rozezlení 
na obtíže a překážky, které jim způsobu-
je městys, který nezvládl svůj rozvoj?

Radní mohou regulovat výstavbu – pro-
zatím toto činí naprosto nedostatečně. 
Proč? Proč jako podmínku souhlasu s pro-
jektem si nevyžádal v  minulosti městys 
od developera investici na  školu, zdra-
votní středisko a to v proporcionální výši 
podle počtu přistěhovaných obyvatel? 
Jako občanům a  obyvatelům našeho 
městyse se nám směr, kterým se ubírá-

me, vůbec nelíbí. Zodpovědná za  tento 
směr je radnice a tedy ti, kdo ji řídí. Po-
kud se postoj vedení městyse radikálně 
nezmění, bude výsledkem jejich činnosti 
dříve nebo později kolaps Štěchovic, a to 
ve všech myslitelných oblastech:

 Infrastruktura – komunikace, čistič-
ky, školství, zdravotnictví…

 Životním prostředí
 Státní správa
 Mezilidské vztahy

Současný stav nemůžeme nechat 
bez povšimnutí. Zajímejte se co se děje 
ve  vašem okolí, sledujte činnost zastu-
pitelů a  hlídejte vedení městyse, dej-
te jim najevo své názory a  připomínky 
k  jejich záměrům. Územní plán je peč-
livě projednáván a  prostudován všemi 
zodpovědnými, doufáme v nové složení 
zastupitelstva, v  zájem obyvatel, věří-
me ve  správná rozhodnutí. Zamyslete 
se všichni. 18. 6. 2012 budou zastupi-
telé rozhodovat o  žádostech na  změnu 
Územního plánu, které byly v  minulosti 
podané. Budou rozhodovat i na základě 
doporučení MěÚ Černošice, pod který 
spadáme. Masečín a Třebenice se nám 
rozrostly nejvíce změnou územního plá-
nu č. 2, která je v platnosti od roku 2005. 
Ještě dnes je v obci díky této změně do-
statek pozemků určených k  zástavbě, 
v přiložené mapce můžete vidět, kde je
povoleno v  bezprostřední blízkosti Ma-
sečína stavět.

Již několikrát jsme psali o problémech 
nové výstavby. Výstavbou každého no-
vého domu vznikají pro mnohé z  Vás 
neviditelné problémy. Odpady, veřejné 
osvětlení, komunikace, školství… Ve Ště-
chovicích se nyní přistavuje jedna třída 
MŠ a základní škola má také s kapacitou 
problémy. Při neregulovaném stavění 
budeme za  chvíli potřebovat MŠ i  ZŠ 

v Masečíně, kdo to zapla-
tí? O  občanské vybave-
nosti v obci se nemusíme 
ani zmiňovat, realitu kaž-
dý obyvatel zná.

Přístupová silnice k Ma-
sečínu je v nejužším mís-
tě (v bráně) široká 2,94 m. 
Omezení nákladní do-
pravy nikdo nehlídá, ka-
ždý den zde potkáte mix 
betonu, návěs plný sta-
vebního materiálu... Před 
osmou hodinou ranní, 
kdy jsou přiváženy děti 

do školky a školy a dospělí odjíždí do za-
městnání, se tvoří na úseku od Masečína 
do Štěchovic kolona aut a pokud potká-
te u  brány auto v  protisměru, vznikají 
neřešitelné situace. Pozitivní zprávou je, 
že bylo schváleno nové dopravní znače-
ní a bude zde zakázán vjezd nákladním 
automobilům nad 3,5 t. Kapacita je ne-
dostatečná ve  všech směrech, Štěcho-
vice praskají ve  švech. Poradili bychom 
štěchovickým zastupitelům, kteří budou 
o  novém územním plánu rozhodovat, 
aby se na týden odstěhovali do Masečí-
na a museli každý den tuto cestu absol-
vovat. Možná by jim to při rozhodování 
pomohlo. Existují možnosti stavební 
uzávěry z  důvodu nedostatečné infra-
struktury, existují řešení, která budou 
výhodná pro všechny – nové obyvatele 
i starousedlíky.

Věříme, že až budeme o  územním 
plánování psát v  dalším článku, bude-
me moci napsat, že naši zastupitelé jsou 
rozumní a znalí situace a nepodepíší se 
pod další výstavbu, alespoň na  dobu, 
než se vyřeší stávající stav.

Zajímejte se, protože až vám bude 
za domem jezdit buldozer a bagr, tak už 
bude pozdě.

Zpracovaly: RENáTA ONDROUŠKOVá 
a OLGA HLAVáČKOVá 

Inspirace: Zápraží 
(www.zaprazi.eu),

ricansko.cz
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za ODvOz ODPaDků si PŘiPLaTíME
každý člověk by mohl dát až tisícovku za rok 
Poslanci schválili a prezident podepsal zvýšení poplatku za svoz komunálního 
odpadu. Místo pětistovky ročně budou lidé platit za každého člena domácnosti 
až tisícikorunu za rok. O konečné částce si rozhodnou obce, kterým má nový 
zákon vylepšit napjaté rozpočty. Poplatek se neměnil deset let.

Poplatek za  odvoz odpadků by mohl 
činit až 1000 korun za  obyvatele a  rok, 
tedy dvojnásobek současné maximální 
výše.

Sněmovna přijala senátní znění nove-
ly zákona o  místní poplatcích, který jej 
stanoví. Poslanci chtěli původně nechat 
výši platby na  obcích tak, aby odrážela 
skutečnou výši nákladů na  likvidaci ne-
tříděného odpadu. Z 250 korun na maxi-
málně 750 korun by obce mohly podle 
novely zvýšit poplatek za  svoz netřídě-
ného odpadu. Platba 250 korun za třídě-
ný odpad zůstane stejná.

Platit mají i cizinci
Poplatek by nově měli ze zákona platit 

také cizinci, kteří v  Česku pobývají déle 
než tři měsíce. Obcím jej budou muset 
platit lidé také za rekreační chaty a cha-
lupy nebo apartmány, a to ve výši za jed-
nu osobu.

Schválené doporučení Senátu je 
ve  shodě s  původní verzí poslanecké 
předlohy, která také počítala se stopro-
centním navýšením současného poplat-
ku. Sněmovna ale původně také chtěla, 
aby platila už od července.

Autoři novely z  řad poslanců TOP 09 
a Starostů zdůvodnili možnost zvýšit po-
platky za odpad tím, že mnohé obce nyní 
na likvidaci odpadů doplácejí a částka se 
neupravovala deset let.

Ministerstvo životního prostředí vytáh-
lo do  boje proti drobným živnostníkům, 
kteří si nechávají vyvážet odpadky jen 
občas a  zbytky ze svých provozů často 
házejí do cizích kontejnerů. Nově by měli 
mít vlastní popelnice a  povinně by si je 
nechávali vyvážet v pravidelných cyklech.

Živnostníci a  firmy si proto od  roku 
2014 budou muset nechat odpadky svá-
žet od obce. Povinnost postarat se o svůj 
odpad sice mají už i  nyní, jenže pře-
devším ti menší, například restaurace, 

holiči nebo malé obchody, si je nechají 
odvážet jen na oko, třeba jednou za půl 
roku. To aby úřadům mohli ukázat účet, 
že se nějakého odpadu zbavují. A zbytek 
házejí tam, kde se dá.

Co se má změnit?
SPALOVNY

Do roku 2020 musí Česko využívat mi-
nimálně polovinu komunálního odpadu. 
Buď recyklací nebo pálením ve spalovně 
s energetickým využitím. Nyní se recyk-
luje 24 procent komunálního odpadu 
a dalších 9 procent se ho pálí a přemě-
ňuje na energii.

KOMPOST
Každé město nebo obec bude muset 

zajistit sběr bioodpadu. Buď přidáním 
kontejneru na  ulici ke  stávajícím kon-
tejnerům s  tříděným odpadem nebo 
ve sběrném dvoře či kompostárně.

POPELNICE
Vybraní živnostníci, jako například re-

staurace nebo menší obchody, si budou 
muset nechat svážet odpadky od  obce. 
Ostatní, například stavební firmy, si na to 
musí najmout firmu. V  druhém případě 
ale obec bude kontrolovat, jestli skuteč-
ně firma vyváží všechny odpadky a jestli 
nekončí v popelnicích lidí.

„Máme s  tím skutečně obrovský pro-
blém. Hlavně u malých obchodů. Dopa-
dá to na občany, protože platí svoz jejich 
odpadů. Jiní to házejí do košů nebo třeba 
do lesa,“ říká předseda Svazu měst a obcí, 
primátor Kladna Dan Jiránek (ODS).

Hnědá do pětice
Kromě popelnic před obchody ale 

v  ulicích přibudou i  nové kontejnery 
na  tříděný odpad - slupky, větve nebo 
suché kytky už by neměly končit v koši, 
ale ve  speciální hnědé nádobě. Dosud 
zdobily města jen modré (papír), žluté 
(plast), bílé a zelené (sklo) popelnice.

Od  roku 2014 dostanou ale radnice 
povinnost zařídit pro své občany i  svoz 
bioodpadu. „už nyní to v některých ob-
cích funguje, nově to ale budou mít 
všichni. Pokud to nepůjde zajistit jako 
kontejner v ulicích, budou muset vytyčit 
místo na kompost ve sběrných dvorech,“ 
říká Jaromír Manhart, který na minister-
stvu vede odbor odpadů a  na  přípravě 
zákona se podílí.

Jenže povinné svážení kompostu zřej-
mě prodraží svoz odpadků jako takový 
- obyvatelům i  podnikatelům. „Pro nás 
by to problém byl, my teď bioodpad ne-
řešíme. Obávám se, že poplatky za svoz 
to zvýší, bude to další položka. Ideální 
by spíš bylo lidi motivovat, aby si na po-
zemcích pořídili kompostéry,“ říká napří-
klad Kateřina Novotná, místostarostka 
Březové nad Svitavou na Pardubicku.

(zdroj internet – ihned.cz)

Zdroj fotografie: HN – René Volfík. 

upozornění! upozornění! upozornění! upozornění! upozornění!
Od 1. 7. 2012  bude na dobu neurčitou  omezen provoz na silnici č. 102  Praha – Ště-

chovice  z důvodu odstraňování nebezpečných kusů skály. Je velice pravděpodobné, 
že výhledově nás čeké i kompletní uzavírka celé silnice. 
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a MáME CO jsME ChTĚLi...
... zvýšení poplatků za shromažďování, sběr, přepravu a odstraňování komunálních od-
padů, jak zní definice obecně závazné vyhlášky tohoto tolik diskutovaného poplatku.

Zákon vyšel, Hrad podepsal a  obce 
se postarají. Jak jednoduché. Obce se 
opravdu postarají , ale nejdříve lidem 
musí vysvětlit proč to. Pojďme si projít 
aspoň nějaké důvody tohoto jevu, kte-
ré toto navýšení provokují. Je to pře-
devším obrovská lidská nadspotřeba. 
Konsum nebývalých rozměrů, který ničí 
nejen naše domácí rozpočty, ale i  roz-
počty obecní, jak ukáže následující ta-
bulka. V  roce 2009 se na  svoz odpadků 
vydalo z  obecní pokladny Štěchovic  
2.749.423,- Kč, koncem roku 2011 už to 
je  3.632.539,- Kč, to je v objemu odpa-
du o 32.2% více za pouhé dva roky. Proti 
tomu jsme za třídění odpadu a poplatky 
inkasovali v  roce 2009  1.698.316,- Kč 
a v  roce 2011 jen  1.828.557,- Kč, což je 
pouhých 7.6% více, což je propastný roz-
díl. Obec tím pádem doplácí 1.802.982,- 
Kč jen za jediný rok a naprosto zbytečně. 
K tomu lze připočítat týden co týden prá-
ci naší čety, která touto prací spotřebuje 
až 20% svého pracovního času, který pak 
schází jinde. Chováme se totiž jako zá-
visláci na obalové technice, když nám je 
tato permanentně vnucována reklamou 
a  masáží všemi mediálními prostředky. 
Platíme v  podstatě několikanásobně 
a  výroba a  obchod si mnou spokoje-
ně ruce, protože zářivým obalem nám 
vnucuje reklamu, o  kterou nestojíme, 
ale platíme ji, pak teprve výrobek často 
pochybné kvality a  zase platíme s  ho-
rou obalů, za který opět platíme, a když 
ten obal chceme zlikvidovat, tak opět 
platíme. Věřím, že ve  21. století si nelze 
mléko nalít třeba do kabelky a brambory 
dát jen tak do kapes, ale rozhlédněte se 
na ostatní výrobky. Přímo zločinně zne-
užívají výrobci hraček naše děti a  man-
želky. Kýčovitě zářivé obaly mnohdy 
předčí obsah, ale kšeft je kšeft. Takto 
můžeme pokračovat dál se zahraničními 

potravinami, pracími prostředky a  tak 
dále a dále. Možná je zde malá možnost, 
jak se bránit výrobcům a  prodejním ře-
tězcům, často jsem v  zahraničí spatřil 
na  parkovištích supermarketů několik 
parkovacích míst zabraných kontejnery, 
které si zákazníci vynutili a  kde většinu 
obalů před odjezdem domů deponova-
li. Zboží si odváželi jen v  nejnutnějším 
obalu či ve vlastních přepravkách.  Ať se 
na třídění a sběru odpadu podílí ony ře-
tězce  - také možná pak zatlačí na výrob-
ce, aby podíl obalů snížil. Vraťme se však 
ke  zvýšeným poplatkům. Jsem pro zvý-
šení všemi deseti, odpad totiž neprodu-
kuje obec, ale její občané.   Mám zato, že 
je amorální vyžadovat po někom úhradu 
za  něco, co nezapříčinil. Stačí už jen to 
postarat se o svoz a úklid okolo popelnic. 
A  výkřiky, že je okolo kontejnerů binec 
– ano je, ale vždy jen do  té doby, než 
ho pracovní četa městyse po  občanech 
znovu a znovu uklidí. Zamysleme se nad
sebou samými, máme-li našim potom-
kům zanechat zemi čistou, budeme mu-
set  nejen sáhnout do  kapes hlouběji,
ale hlavně najít způsob jak tuto nad-
produkci odpadů všeho druhu omezit. 
To, že za ušetřené peníze za dva roky by 
mohla stát ona školka, o kterou tak stojí-

me a na kterou nám nikdo peníze nedá, 
ani nemluvím. Posuďte sami :  je  určen 
velkoobjemový kontejner na posekanou 
trávu? Ne není!  Na pořezané větve? Ne 
není, na to existují komposty a mulčova-
če. Pneumatiky, nábytek, matrace, tele-
vize,  blatníky a hory dalšího harampádí 
z dílen a chat ? určitě ne! Na  to existují 
svozy nebezpečného odpadu nebo lze 
kontejner objednat. Z těchto důvodů ví-
tám ono navýšení i přesto, že jako vždy 
nepříjemné věci odnesou i ti slušní, kteří 
pravidla ctí.     

( Miloš Čapek – starosta)
(odpadové hospodářství viz tabulky)

  INFORMACE

Rok
Příjmy Kč

fyzické osoby podnikatelé Asekol Eko-kom Celkem
2009 1 233 882 64 583 2 550 397 301 1 698 316
2010 1 229 945 135 600 1 700 452 168 1 819 413
2011 1 261 540 129 360 850 436 807 1 828 557

Rok
Výdaje Kč

nebezpečný tříděný směsný Celkem
2009 104 852 750 745 1 893 826 2 749 423
2010 61 448 709 448 2 481 712 3 252 608
2011 59 294 738 288 2 834 957 3 632 539

Ve Štěchovicích 
opět dochází 
ke změnám 

ve složení 
zastupitelstva:

Došlo k:
 odstoupení  zastupitele pana 

P. Marka (SNK) 
– náhradník: ing. K. Cihelková
– složen slib 16. 4. 2012

 odstoupení  zastupitele 
pana L. Fontána (ČSSD)  
– náhradníci: 
Ž. Lišková – odmítla
JuDr. P. Novotný – odmítl
L. Huňka – osloven

 odstoupení zastupitele 
ing. L. Kobla (SNK) 
–  náhradník: Mgr. M. Strnad 
– přijal

NEDĚLNÍ KLIDNEDĚLNÍ KLIDNEDĚLNÍ KLIDNEDĚLNÍ KLIDNEDĚLNÍ KLIDNEDĚLNÍ KLIDNEDĚLNÍ KLIDNEDĚLNÍ KLIDNEDĚLNÍ KLIDNEDĚLNÍ KLIDNEDĚLNÍ KLIDNEDĚLNÍ KLIDNEDĚLNÍ KLIDNEDĚLNÍ KLID
Vážení spoluobčané, prosíme, nepoužívejte o nedělích a svátcích hlučné stroje Vážení spoluobčané, prosíme, nepoužívejte o nedělích a svátcích hlučné stroje 

včetně travních sekaček. Prosíme Vás, abyste brali ohled na velkou část obyvatel, včetně travních sekaček. Prosíme Vás, abyste brali ohled na velkou část obyvatel, 
kteří by si přáli, aby neděle byla dnem klidu. Zastupitelstvo již v minulosti zavedlo kteří by si přáli, aby neděle byla dnem klidu. Zastupitelstvo již v minulosti zavedlo 
obecně závaznou vyhlášku, v které je povoleno používat hlučné stroje jen o pra-obecně závaznou vyhlášku, v které je povoleno používat hlučné stroje jen o pra-
covních dnech a v  sobotu. Porušování obecně závazné vyhlášky je posuzováno covních dnech a v  sobotu. Porušování obecně závazné vyhlášky je posuzováno 
jako přestupek. Přesto apelujeme na prostou lidskou ohleduplnost apelujeme na prostou lidskou ohleduplnost a doufáme, 
že klidu o nedělích se dočkáme i bez donucení z moci úřední. že klidu o nedělích se dočkáme i bez donucení z moci úřední. 



6

  POLICIE INFORMuJE 

Zdejší obvodní oddělení Policie ČR žádá pracovníky jednotlivých obcí, aby 
s touto výzvou seznámili obyvatele svých obcí. 

Policisté OOP Hradištko během měsíce dubna 2012 zaznamenali celkem 
2 případy (Slapy a Štěchovice), kdy starší občany (nad 60 let) na jejich tele-
fonním čísle kontaktuje muž či žena, kteří se představují jako jejich vnuci či 
vnučky a  žádají o  poskytnutí � nanční půjčky. V  obou případech tyto ženy 
poznaly, že se o jejich vnuka nejedná a zavěsily. Následně je však během dne 
či několika dalších dnů v místě jejich bydliště kontaktuje osoba (žena i muž), 
kteří se pod různými záminkami (např. jdeme vám provést opravu telefonu, 
sháníme pana Saláta, jdeme provádět odečty elektřiny apod.) snaží dostat 
do bytu či domu těchto osob. 

Pokud pojmete jakékoliv podezření, že se vám něco nelíbí na  osobách, 
které vás v místě bydliště kontaktují, pak neváhejte zavolat na linku 158 či 
telefon 974 882 700, kde celou událost oznamte policistům, kteří za vámi vy-
jedou. Pokud bude vše v pořádku, tak uvedená osoba dozajista počká a oso-
ba s nečistými úmysly uteče. Dalším dobrým trikem je, že zavoláte na někoho 
v domě, že tu záležitost vyřídí on, ať chvíli počká. Mezitím se snad na místo 
stihnou dostavit policisté. 

Děkujeme za spolupráci. 
npor. Mgr. JAN KRáTKÝ , vedoucí oddělení 

 vÝzva  vÝzva  vÝzva  vÝzva  

Zpráva v oblasti vnitřní bezpečnosti a veřejného pořádku
na území obce Štěchovice za rok 2011

1. Obecná charakteristika
Obvodní oddělení Policie České repub-

liky Hradištko (dále jen OOP Hradištko) 
spravuje území o rozloze 74,12 km2, na kte-
rém je k trvalému pobytu přihlášeno cel-
kem 7.473 obyvatel *. Územní odpověd-
nost OOP Hradištko je pak dána katas-
trem obcí Bojanovice (pouze katastrální 
území Bojanovice), Bratřínov, Buš, Davle, 
Hradištko, Hvozdnice, Měchenice, Slapy 
nad Vltavou a Štěchovice.

2. Trestná činnost na území obce
V katastru obce Štěchovice bylo v roce 

2011 řešeno všemi policejními orgány 
Krajského ředitelství policie Středočes-
kého kraje celkem 77 skutků (viz tabul-
ka), ve kterých bylo prověřováno, zda ne-
došlo ke spáchání trestného činu. 

Přehled rizikových míst, kde došlo k ně-
jaké události, která byla policejním orgá-
nem prověřována, je uveden v příloze č. 1.

3. Přestupky páchané na území obce
V katastru obce Štěchovice bylo v roce 

2011 řešeno policisty OOP Hradištko cel-
kem 293 skutků, kdy došlo ke  spáchá-
ní přestupku. Celkem 255 skutků bylo 
vyřešeno policisty na  místě uložením 
blokové pokuty, dalších 23 bylo odeslá-
no na  pověřený úřad k  projednání a  15 
z  nich bylo odloženo pro nezjištění pa-
chatele. Velkou většinu z těchto odlože-
ných přestupků tvořily krádeže tabulek 

registračních značek a  jiných movitých 
věcí.

4. Bezpečnost silničního provozu

Policisté OOP Hradištko byli pravidelně 
vysíláni v rámci výkonu služby provádět 
dohled nad bezpečností silničního pro-
vozu. Pro rok 2012 zůstává dohled nad 
bezpečností silničního provozu jednou 
z priorit vedení Krajského ředitelství po-
licie Středočeského kraje. Proto lze před-
pokládat, že se policisté OOP Hradištko 
zaměří především na následující oblasti:
– ve spolupráci s dopravním inspektorá-

tem proběhnou min. 2x měsíčně mě-
ření rychlosti projíždějících vozidel v ri-
zikových lokalitách

– kontrola, zda řidiči neřídí motorová vo-
zidla pod vlivem alkoholu či drog

– postihování řidičů, kteří nedodržují zá-
kaz telefonování během jízdy

– zjišťování řidičů, kteří nedodržují svě-
telnou signalizaci

– parkování vozidel na zakázaných mís-
tech

5. Oblast veřejného pořádku

Během roku 2011 nedošlo k žádnému 
závažnějšímu narušení veřejného pořád-
ku na území obce Štěchovice. K narušení 
veřejného pořádku dochází především 
na  úseku zákona o  přestupcích – sou-
sedské spory, drobné ublížení na zdraví, 
újmy na cti apod.

6. Prevence
Jak již bylo nastíněno výše, tak se po-

licisté Obvodního oddělení snaží snížit 

kriminalitu především pomocí preven-
tivního působení v rizikových lokalitách.

Během roku 2012 se pokusíme uspořá-
dat následující preventivní akce:
– měření rychlosti u základní školy v obci 

Štěchovice společně se žáky této školy
– přímá účast na Dni dětí, pokud bude ze 

strany obce organizován

7. Ostatní
Od  1. 12. 2011 došlo ve  vedení OOP 

Hradištko ke  změně. Novým vedoucím 
OOP Hradištko je npor. Mgr.  Jan Krátký, 
zástupcem vedoucího OOP Hradištko je 
npor. Bc. Martin Beneš.

Od  15.12.2011 je všem obyvatelům 
obce Davle k  dispozici krizový telefon, 
který má u  sebe policejní hlídka v  teré-
nu., Nově je tak možné směřovat krizová 
oznámení na tel. číslo 607 577 575.

Zpracoval: npor. Mgr. JAN KRáTKÝ

Struktura trestné činnosti v roce 2011
Celková kriminalita na území obce Štěchovice 77
z toho majetkové TČ 47

z toho maření výkonu úřed. rozhodnutí 4

z toho násilné TČ / z toho náhlé úmrtí 3/1

z toho TČ pod vlivem alkoholu / drog 8/0

ostatní TČ 15

Celkem objasněno skutků 38

z toho v ZPř 15

Celková kriminalita v k. ú. Štěchovice 43

Celková kriminalita v k. ú. Masečín 22
Celková kriminalita v k. ú. Třebenice 12

* Český statistický úřad – www.czso.cz – se stavem 
ke dni 31. 12. 2011
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  INFORMACE Z OBCE a Z PříRODy

nOvá sazba MísTníhO POPLaTku 
zvýší zájem o odpadové hospodářství
Prezident republiky podepsal novelu zákona o místních poplatcích, kterou se 
upravuje okruh poplatníků a maximální sazba poplatku za komunální odpad. 
Rozhodnutí zastupitelstev však nemusí nutně vést k  navýšení poplatku, jak 
v minulých týdnech dramaticky zdůrazňovala většina médií.

Místní poplatek za  provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a  odstraňování komunálních 
odpadů představuje jednu z  možností, 
jak zajistit prostředky na finanční úhradu 
nemalých nákladů souvisejících s  od-
padovým hospodářstvím obcí a  měst. 
Po  mnohaletém úsilí Svazu, který upo-
zorňoval na neodpovídající horní hranici 
sazby, schválila na začátku května Posla-
necká sněmovna definitivně možnost 
navýšení části poplatku za  netříděný 
odpad. O  návrhu hlasovala již podruhé, 
původní návrh Senát vrátil s  pozměňo-
vacími návrhy. Dle názoru senátorů by 
v  zákoně daňového charakteru měla 
být sazba stanovena nominálně, nikoliv 
pouze s odkazem na fakturovanou část-
ku skutečných rozpočtených nákladů 
obce na odpady za uplynulý rok.

Od roku 2013 může částka za netřídě-
ný odpad dosáhnout až 750 Kč na obyva-
tele s trvalým bydlištěm na území obce. 
u  tříděné složky měla být zachována 
hranice 250 Kč, maximální roční sazba je 
tedy 1000 Kč. Vždy se však může jednat 
maximálně o  podíl, který vyplývá z  fak-
turované hodnoty. Vzhledem k  tomu, 
že se rozšiřuje také okruh poplatníků, 
může v  některých obcích dojít i  k  po-
klesu placené částky. Příslušné vyhlášky 
obcí lze s účinností k 1. 1. 2013 připravo-
vat od podzimu 2012, jejich obsahem je 
kromě stanovení výše poplatku za  od-
pad na občana a rok vždy informace, ko-
lik jsou skutečné náklady za  zpracování 
odpadů v obci na jednoho občana a rok. 
Většina obcí část těchto nákladů totiž 
v  současnosti (a  i  v  budoucnu rovněž) 
pokrývá ze svých rozpočtů na úkor jiných 

záležitostí, např. investice a údržba infra-
struktury (veřejné osvětlení, kanalizace, 
vodovod, silnice).

Zastupitelstva obcí by však neměla 
v souvislosti s navýšením limitu přistupo-
vat k předpokládaným požadavkům svo-
zových firem na navýšení úhrady. Zastu-
pitelé by se právě s ohledem na politickou 
citlivost zvyšování povinných plateb měli 
zajímat, kam a za kolik se odpady z obce 
vyvážejí, zda jde o nejefektivnější způsob 
jejich likvidace.  Navýšení horní hranice 
poplatku je pro obec možnost, o  jejímž 
využití rozhoduje zastupitelstvo. Navíc 
je třeba si uvědomit, že odpady nepřed-
stavují pouze náklady, ale také výnosy 
za vytříděné odpady. Institut pro udržitel-
ný rozvoj měst a obcí (IuRMO), odborná 
obecně prospěšná společnost zřízená 
Svazem, připravuje srovnávací analýzu 
nákladů v  odpadovém hospodářství ČR, 
která by měla obcím sloužit jako podklad 
při vyjednávání se svozovými společnost-
mi.                                 SVAZ MěST A OBCí ČR

   čejka na odchodu?!
Čejka chocholatá (Vanellus vanellus) je náš nejběžnější bahňák a přitom je stále 
těžší ji v  přírodě najít. Přitom nežije nijak skrytě, ba právě naopak: Nejradě-
ji obývá podmáčená pole a louky, kde ji můžeme z dálky zahlédnout a poznat 
i  bez dalekohledu. Je pro ni typický akrobatický let nízko nad zemí a  kulatá 
černá široká křídla, díky nimž ji těžko zaměníme s jiným ptákem. Navíc přitom 
vydává hlasité „kvííí-vit“.

Ještě můj tatínek vzpomíná, jak je nad 
loukami často vídali, když přišli sekat. 
„Když se přišlo k hnízdu, obsíklo se oko-
lo a síklo se dál.“ Jenže to dnes už nikdo 
nedělá. Navíc čejky začínají hnízdit velice 
brzy, již v březnu, když pole ještě nejsou 
připravená k setí. Přijede traktor a čejka 
nemá šanci. Pokud náhodou měla štěstí, 
přijede za  chvilku další, který začne sít. 

Ani na loukách nejsou jejich šance příliš 
vysoké. Podmáčených luk z  naší krajiny 
ubývá a při válcování louky nemají čejčí 
vejce šanci přežít. Pokud náhodou přeži-
jí, dost často nakonec zahynou mláďata 
při sečení. To se stává zvláště tehdy, se-
če-li traktor po  obvodu louky směrem 
do  středu, kde se před ním mláďata 
schovávají. 

Zdá se, že v  dnešní době používání 
těžké techniky nemá čejka šanci.  Ještě 
v roce 1989 se v České republice po 20-
50% poklesu populace odhadovalo 
20  000-40 000 párů čejek. V  roce 2001 
byl jejich počet odhadován na 7-10 000 
párů. Tento trend bohužel pokračuje 
a jsou místa, kde již čejky zmizely  úplně. 
Proto by dobrovolníci CEV Zvoneček rádi 
podpořili snahy ČSO, která zaštiťuje ma-
pování čejek ve spolupráci s Českou ze-
mědělskou univerzitou v  rámci celé ČR. 

Abychom mohli 
čejkám pomoci, potřebu- 
jeme znát místa, kde se 
čejky ještě vyskytují. Po-
třebujeme Vaši pomoc. Po-
kud někde při procházce přírodou čejky 
zahlédnete, prosíme, pošlete nám o tom 
zprávu na: ekoporadna@cev-zvonecek.
cz. Budeme rádi za  jakákoli hlášení vý-
skytu čejek. Hlášení by mělo obsahovat 
datum, místo (ideálně GPS souřadnice, 
ale budeme rádi za jakékoli popsání mís-
ta), počet jedinců.

Předem moc děkujeme všem, jimž 
není osud čejek v české krajině lhostejný 
a pokusí se čejkám pomoci.

 Mgr. Gabriela Dobruská
Centrum ekologické výchovy 
Zvoneček

Březovská 382
252 46  Vrané nad Vltavou
Telefon: 257 762 036

E-mail: info@cev-zvonecek.cz
www.cev-zvonecek.cz 
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  ŠKOLA

změny ve vedení zŠ ve Štěchovicích
Jak již mnozí z  Vás zaregistrovali, došlo ke  změně vedení v  Základní škole 
ve Štěchovicích. Zde nabízíme stručný sumář podstatných momentů, které se 
této problematiky dotýkají:

Při kontrole, kterou prováděla Česká 
školní inspekce ve  dnech 7. - 9. března 
2012 stejně tak jako při kontrole, kterou 
prováděl zřizovatel – Městys Štěchovi-
ce ve dnech 20. a 23.března 2012 došlo 
k identifi kaci několika případů, kdy došlo 
k  závažnému porušení nebo závažné-
mu neplnění právních povinností, které 
vyplývají z  výkonu pracovní činnos-
ti  ředitelky Základní školy Štěchovice, 
paní Mgr. Jany Kopačové. Veškeré listin-
né materiály byly posouzeny právním 
zástupcem Městyse a  po  provedeném 
právním rozboru bylo konstatováno, že 
byly splněny zákonné důvody k postupu 
zřizovatele podle ust. § 166 odst. 5 pís-
m.a) zák.č. 561/2004 Sb. ve znění pozděj-
ších předpisů a k odvolání paní Mgr. Jany 
Kopačové z  funkce ředitelky Základní 
školy ve Štěchovicích. Vlastní odvolání se 
uskutečnilo dne 23. 4. 2012 na veřejném 

zasedání zastupitelstva, kde tento krok 
byl v poměru 11:0 odhlasován všemi pří-
tomnými zastupiteli. Pro zajištění zdár-
ného pokračování chodu ZŠ do  konce 
školního roku a před jmenováním ředite-
le vzešlého z regulérního konkurzního ří-
zení byla dočasným řízením školy pově-
řena Mgr. Hana Králíková, kterou do této 
funkce jmenovala rada Městyse dne 2. 5.
2012. Na postu zástupce ředitele i nadá-
le zůstává Mgr.  Milan Strnad. Zřizovatel 
rovněž jmenoval do  dočasné funkce 
ekonomického poradce Ing.  Petra Še-
divého, který zde bude působit nejdéle 
do  jmenování nového ředitele a  který 
bude škole i  zřizovateli k  dispozici pro 
nastavení nových ekonomických pravi-
del, postupů, řídicí dokumentace apod.

Na jednání rady Městyse dne 28.5.2012 
byl vyhlášen záměr neprodleně vypsat 

konkurzní řízení na obsazení pracovního 
místa ředitele Základní školy Štěchovice. 
Termín pro podání přihlášek byl stano-
ven do 15.7.2012. Tajemníkem výběrové 
komise byla jmenována paní Renata On-
droušková, členy výběrové komise za zři-
zovatele jsou Ing. Petr Šedivý – předseda 
komise, pan Aleš Sládeček – člen komise, 
dále za  školskou radu je členem komi-
se jmenována paní Ing.  Iva Svobodová 
a  dalšími členy jsou ředitel jiné školy, 
dále pedagog ze ZŠ Štěchovice, inspek-
tor České školní inspekce a  člen určený 
ředitelem krajského úřadu.

Závěrem je třeba podotknout, že cílem 
všech těchto změn je snaha zřizovatele 
o  to, aby se Základní škola Štěchovice 
stala opět školou v širokém okolí vyhlá-
šenou a  aby spolupráce mezi vedením 
školy a zřizovatelem byla na profesionál-
ní úrovni. 

Ing. Petr Šedivý 
– předseda školské rady při ZŠ Štěchovice

MĚsTYs ŠTĚChOviCE vYhLaŠujE 
konkurzní řízení na ředitele zŠ Štěchovice 

Městys Štěchovice   v souladu se zákonem č.561/2004 
Sb., o předškolním, základním, středním, vyšším od-
borném a jiném vzdělávání (školský zákon), v platném 
znění a vyhláškou MŠMT č. 54/2005 Sb., o náležitostech 
konkurzního řízení a konkurzních komisích, v platném 
znění, 

vyhlašuje 
KONKURZNÍ ŘÍZENÍ 

na pracovní místo ředitele(ky) 
 příspěvkové organizace: 

          Základní škola Štěchovice, 
Školní  122, 252 07 Štěchovice 

Požadavky: 
– odborná a pedagogická způsobilost a délka odborné 

praxe podle zákona č. 563/2004 Sb., 
– řídící a organizační schopnosti, znalost školských před-

pisů, občanská a morální bezúhonnost, dobrý zdravotní
stav 
K přihlášce uchazeč doloží: 

– ověřené kopie dokladů o nejvyšším dosaženém vzdě-
lání včetně dokladů o dalším vzdělávání, doklady 
o průběhu zaměstnání a délce praxe potvrzené 
posledním  zaměstnavatelem, strukturovaný profesní 
životopis

 – koncepci rozvoje školy (max. rozsah 4 stran strojopisu 
formátu A4) 

– výpis z evidence rejstříku trestů (ne starší 3 měsíců)
nebo doklad o jeho vyžádání, čestné prohlášení podle 
§ 4 odst. 3 zákona č. 451/1991 Sb., v platném znění 

– originál lékařského potvrzení o způsobilosti k výkonu 
pracovního místa ředitele (ky)  (ne starší 2 měsíců) 

– písemný souhlas se zpracováním osobních údajů pro 
účely tohoto konkurzního řízení ve smyslu zákona č. 
101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů,v platném znění 

Předpokládaný nástup:  
1. 9. 2012 

Přihlášku s požadovanými doklady zašlete nejpozději do 
15. července 2012 (včetně) na adresu: Městys Štěcho-
vice, Hlavní 3, 252 07 Štěchovice nebo osobně prostřed-
nictvím podatelny. Obálku označte heslem „Konkurz
ZŠ Štěchovice – neotevírat“. 

KONTAKT: 
tel.:257740403, 

e-mail:ondrouskovar@ou-stechovice.cz 
Do konkurzního řízení budou zařazeny pouze 

přihlášky s kompletními doklady včetně ověřených 
kopií dokumentů a vlastnoručním podpisem.
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  ŠKOLA

PasOvání na čTEnáŘE
V  neděli 3. června se stali všichni prvňáčci ze základní školy ve  Štěchovicích
oficiálními čtenáři. Paní učitelky Mgr. Eva Nástrahová a ing. Andrea Vačkářová 
připravily s dětmi velmi pěkný program – moderátoři nás provedli říší knížek 
a  ostatní děti zarecitovaly pásmo říkanek. Touto formou bychom rádi podě-
kovali oběma paním učitelkám za čas, který věnovaly ve svém čase přípravě
a  za  to, že dětem od  počátku jejich čtenářství předávají lásku ke  knihám. 
Naši noví čtenáři byli slavnostně pasováni panem starostou, byli ošerpo-
váni a byla jim jako dárek předána krásná dětská kniha plná příběhů. Od ne-
děle se stali „Velkými čtenáři“, jak měli uvedeno na  šerpách. Přejeme mno-
ho dalších úspěchů ve  škole pod vedením profesionálních učitelek na 
zdejší ZŠ.                                                                                                                                             (OH)
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  TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA

zPRáva O činnOsTi Tj ve Štěchovicích
FOTBALOVÝ ODDÍL

Fotbalový klub jako nejsilnější od-
díl TJ nám dělá radost.

A  tým hraje divizi a  jako no-
váček výborně reprezen-

tuje Štěchovice, a to ne-
jen po sportovní strán-
ce, v rámci celé České re-

publiky. Výborně si vede 
i B tým. V soutěžích má od-

díl i všechny mládežnická družstva.

Rozlosování jednotlivých soutěží, se-
znam hráčů, trenérů, aktuální informace 
a  fotografi e najdete na  internetových 
stránkách 

www.fotbalstechovice.estranky.cz

 A-mužstvo
Divize A

Naše mužstvo poprvé v  novodobé 
historii hraje tuto soutěž. Jako nováček 
na  podzim všechny překvapilo výsled-
ky a  hlavně předvedenou hrou. Na  jaře 
v  dosavadních zápasech v  dobrých vý-
konech pokračuje. Mužstvo je konsoli-
dované a má na bezpečné udržení sou-
těže. Aktuálně se pohybuje ve  středu 
tabulky

Mistrovská utkání jarní část sezóny 
a dosavadní výsledky:

16. kolo Ne 11. 3. ŠTĚCHOVICE - BENEŠOV 1 : 1 
17. kolo So 17. 3. TACHOV - ŠTĚCHOVICE 1 : 1 
18. kolo Ne 25. 3. ŠTĚCHOVICE - MILEVSKO 1 : 2
19. kolo So 31. 3. DUKLA PRAHA B - ŠTĚCHO 2 : 3
20. kolo Ne 8. 4. ŠTĚCHOVICE – TÁBORSKO B  3 : 2       
21. kolo Ne 15. 4. ŠTĚCHO - SLAVIA PRAHA B   0 : 3
22. kolo Ne 22. 4. HORNÍ MĚCHOLUPY - ŠTĚCHO 2 : 0   
23. kolo Ne 29. 4. ŠTĚCHOVICE - ČÍŽOVÁ 1 : 0
24. kolo So 5. 5. HOŘOVICE - ŠTĚCHOVICE 1 : 0
25. kolo Ne 13. 5. ŠTĚCHO - BOHEMIANS 1905 B  2 : 1
26. kolo Ne 20. 5. KOLOVEČ - ŠTĚCHOVICE 5 : 0
27. kolo Ne 27. 5. ŠTĚCHOVICE - ROKYCANY 2 : 6
28. kolo Ne 3. 6. Č.KRUMLOV - ŠTĚCHOVICE 17,00 h
29. kolo Ne 10. 6. ŠTĚCHOVICE - VOTICE 17,00 h
30. kolo So 16. 6. STRAKONICE - ŠTĚCHOVICE 10,15 h

B-mužstvo
okresní soutěž IV. třídy, 

skupina A

Mužstvo podává na  jaře trvale velmi 
dobré výsledky a po zásluze je s násko-
kem na prvním místě. Tři kola před kon-
cem soutěže si již zajistilo postup do vyš-
ší třídy.

Mistrovská utkání jarní část sezóny 
a dosavadní výsledky:

14. kolo SO 24. 3. ŠTĚCHOVICE - PRŮHONICE B 3 : 0
15. kolo NE 1 . 4. VESTEC B - ŠTĚCHOVICE 3 : 3
16. kolo SO 7. 4. ŠTĚCHOVICE - OKROUHLO 1 : 0
17. kolo SO 14. 4. ZLATNÍKY - ŠTĚCHOVICE 1 : 3
18. kolo SO 21. 4. ŠTĚCHOVICE - LIBEŘ B 3 : 0
19. kolo SO 28. 4. ŠTĚCHOVICE - PSÁRY B 3 : 0
20. kolo NE 6. 5. VRANÉ B - ŠTĚCHOVICE 1 : 6
21. kolo SO 12. 5. ŠTĚCHO - DOL.BŘEŽANY B 3 : 0  
 kontumace
22. kolo SO 19. 5. PIKOVICE - ŠTĚCHOVICE 1 : 3
23. kolo SO 26. 5. ŠTĚCHOVICE - DOL.JIRČANY 2 : 2
24. kolo v o l n o  !
25. kolo SO 9. 6. ŠTĚCHOVICE - KAM.PŘÍVOZ 17,00 h
26. kolo NE 17. 6. LIBEŇ - ŠTĚCHOVICE 17,00 h 

Dorost
okresní přebor

Dorost v  okresním přeboru pokraču-
je v  dobrých výkonech a  pohybuje se 
ve středu tabulky.

Žáci
Žáci, starší přípravka a mladší příprav-

ka hrají své soutěže.
umístění a  výsledky všech mužstev 

jsou na  výše uvedených internetových 
stránkách.

Odbor ASPV: 
Probíhá pravidelné cvičení jógy 

pod vedením zkušené cvičitelky 
Petrákové. Toto cvičení obsahuje

prvky klasické jógy, lyen-
garovské jógy, tai-či a růz-
ných rehabilitačních a  re-
laxačních technik, jako 

např. Feldenkreisovy metody 
nebo refl exní masáže. Zahrnuje prota-
hovací a  posilovací cvičení, dynamické 
sestavy, klasické asány, dechová cvi-
čení, relaxaci a  jóga nidru – tzv. jógový 
spánek, který uklidňuje a osvěžuje mysl 
a dodává duševní sílu. 

Pokračuje také cvičení žen pod vede-
ním paní Kopřivové. Ženy se pravidelně 
scházejí jedenkrát týdně a  cvičí hlavně 
cviky kondiční a zdravotní se zaměřením 
na pružnost páteře, protažení a posílení 
svalů. 

Oddíl turistiky:
Z plánovaných výletů se dosud usku-

tečnily:
25. 2.  Památky Starého a Nového Města

Zimní procházka po Praze. Secesní vil-
a na  Libušince, klášter Augustiniánů na

Karlově, Michnův letohrádek, kláš-
ter Sv. Kateřiny, rotunda Sv. Lon-

gina a na závěr Vyšehrad. 
Hezké zimní slunečné po-

časí a nádherné výhledy.
 

10. března  

Českým krasem na Tetín 
Předjarní procházka  po trase  Beroun 

– Tetín – Koda – Srbsko. Prohlídka známé 
Kodské jeskyně, návštěva historických 
míst a výhledů na Tetíně ale hlavně pří-
jemná procházka Českým krasem.

6. – 9. dubna  

Velikonoce na Sázavě
Třídenní putování v  okolí Světlé nad 

Sázavou. uskutečnili jsme procházku po-
dél řeky přes rezervaci Stvořidla, návště-
vu hradu ve Světlé n. S. a zámku v Ledči 
n. S. Další den jsme navštívili skanzen 
Michalův statek ve  vesnici Pohleď. Po-
slední den jsme si prohlédli okolí hradu 
Lipnice n. S. se známými skalními útvary 
Zlaté oči, Ústa pravdy a Bretschneidero-
vo ucho v zatopených lomech.

4.  – 8. května   

Orlické podhůří
Prodloužené víkendové putování v oko-

lí Ústí nad Orlicí. Podél Tiché Orlice jsme 
navštívili Brandýs nad Orlicí, zříceni-
nu a  kapli v  Lanšperku. Z  České Třebo-
vé jsme vystoupali na  Kozlovský vrch 
a  odtud došli do  Litomyšle, kde jsme si 
prohlédli památky. Pěkné počasí nám 
provázelo i při výstupu na rozhlednu An-
drlův chlum. 

1. – 3. června

Lužické hory
Víkend v  okolí Jablonné v  Podještědí. 

Výstup na hraniční vrch Hvozd s rozhled-
nou. Návštěva zámku Lemberk a  pro-
hlídka bazilikálního kostela sv. Vavřince 
a Zdislavy v Jablonném.

23. června  

Pochod Údolím 
zlatonosné Kocáby

Účast na 32. ročníku námi pořádaného 
pochodu

Zveme všechny přátele pohybu do naší
krásné okolní krajiny. Připraveny jsou tra-
sy od 15 km. 

váček výborně reprezen-
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činORODí vLTavanÉ
Štěchovičtí Vltavané opravdu nezahálí. Dne 24. března 2012 proběhla v  klu-
bovně naše valná hromada za účasti 73 členů a 21 hostů. Byla zhodnocena čin-
nost spolku za minulý rok, schválen plán činnosti na tento rok a proběhly volby 
nového výboru. Po skončení schůze jsme ještě poseděli při hudbě.

Vltavané provádějí pravidelné sobotní 
brigády, ale v dubnu se sešlo 29 členů na
velké jarní brigádě. Důkladně jsme ukli-
dili klubovnu a  okolí, posekali zahra-
du, upravili plot u  zahrady, natřeli
plot kolem ohrady na šrot, svez-
li kovový šrot, jeřábem usadili 
kontejnerové buňky a proved-
li různé opravy.

V úterý 1. května t. r. byla na Vltavě slav-
nostně zahájena 147. plavební sezóna. 
Ráno vyjel v  Praze od  Rašínova nábřeží 
historický kolesový parník Vyšehrad. Na
palubě se také plavili krojovaní členové 
Vltavana Praha s  praporem, v  Davli při-
stoupili davelští Vltavané. Ve  Štěchovi-
cích přistál parník v 11:15 hod. a nastou-
pilo na něj deset krojovaných členů na-
šeho spolku. Dojeli jsme pod Slapskou 
přehradu, kde byla několikahodinová 
přestávka do 15:00 hod. Bylo přímo letní 
počasí, takže plavba byla velmi příjemná. 

O týden později se na Hradištku konal 

pietní akt u pomníku a kříže u příležitos-
ti 67. výročí ukončení 2. světové války. 

Hodinové vzpomínkové slavnosti se 
zúčastnilo také deset členů Vltavana 

Štěchovice v krojích. Po české státní 
hymně a  proslovech položili 
k  pomníku věnce a  kytice zá-
stupci ambasád francouzské, 

německé, polské, ruské a zástup-
ci okolních obcí. Čest umučeným v kon-
centračním táboře vzdaly také delegace 
hasičských sborů, Vltavana Štěchovice, 
lesníků a  početná veřejnost. Slavnost 
oživila i nejmladší generace dětí předne-
sem básniček a písniček.

V sobotu 12. května jsme se v klubov-
ně sešli na  oslavě Dne matek. Hudba 
k poslechu i tanci byla provozována přes 
počítač. Občerstvení roznášeli výhradně 
muži. Popřáli ženám k jejich svátku a ka-
ždou obdarovali krásnou růží. 

Ve středu 16. května jsme jeli do Čes-
kých Budějovic na výstavu HOBBy. Výsta-

va je skutečným
zahrádkářským rá-
jem a  inspirací 

pro kutily, stavebníky i  chovatele. Byly 
zde vystavovány doplňky do  interiéru, 
zahrad, byla zastoupena ekologie, vytá-
pění, čističky, potřeby pro domácnost, 
sport a volný čas, elektrospotřebiče a ne-
přeberné množství sazenic. Prošli jsme 
celé výstaviště a  v  Pivovarské zahradě 
jsme si poslechli dechovku, která zde 
celý den vyhrávala. Každý si něco nakou-
pil z vystavovaných výrobků a výpěstků. 
Počasí bylo vrtkavé, střídavě déšť a váha-
vé sluníčko, ale všichni byli spokojeni.

Táňa Jelínková

  SPOLKy – VLTAVAN

velké jarní brigádě. Důkladně jsme ukli-
dili klubovnu a  okolí, posekali zahra-
du, upravili plot u  zahrady, natřeli

Hodinové vzpomínkové slavnosti se 
zúčastnilo také deset členů Vltavana 

Štěchovice v krojích. Po české státní 

německé, polské, ruské a zástup-



12

A tak šel život dál. Cvičila jsem v Sokole, hrála na klavír, zpívala, hrála divadlo, 
v  létě jsem chodila plavat do  Vltavy. Bylo tady ideální koupání, voda čistá, 
plavali jsme z  Buku až do  Štěchovic k  přístavu parníku. U  vody byla písková 
pláž, kde jsme se opalovali. Nebo jsme hráli různé míčové hry V Topolech. Byla 
tu spousta letních hostů, takže jsme se ve vší slušnosti bavili. 

V  zimě jsem chodila bruslit a  docela 
mi to šlo. Ovšem nejlepší byla Jaruška 
Šafaříková, rozená Vávrová. Byly jsme ka-
marádky. Měla těžký život, až byla osu-
dem dohnána k tomu, že skočila z mostu 
do Vltavy a utopila se. Často na ni vzpo-
mínám, byla hodná a velmi vtipná.

Když mě bylo 17 roků, zemřela moje 
milá babička Josefa Víšková, rozená Do-
lejší. Měla těžké astma. Dva roky seděla 
v  křesle, vleže nemohla dýchat. Měla 
strašně oteklé nohy. Tehdá na to neměli 
léky, tak jí nemohli pomoct. 

V  osmnácti jsem se znovu začala učit 
na  klavír, a  to u  mistra Rooba. Pedagog 
to byl, ale pedant až k zešílení. Když začal 
řádit, tak jeho paní ho vždycky uklidnila 
a zase byl normální. Myslím, že i přesto mi 
hodně dal. Byl mě navštívit, když byl Hon-
za v  kolébce a  hned mu prohlížel ruce. 
Prorokoval, že bude pianista. Bohužel, 
věštba se nesplnila. On Honza skutečně 
hudební nadání měl, měl i hezký hlásek, 
uměl spoustu českých i ruských písní, ale 
scházela mu píle, nadání nestačí.

Já jsem dost často zajížděla na návště-
vy do  Nového Knína k  řediteli Váchovi. 
Velmi si mě on i  jeho paní oblíbili. Byli 
to šlechetní a milí lidé. Měla jsem je ráda 
a oni mne. Když mi psal, podepisoval se 
„Tvůj tatíček Brundibár“. Byla jsem u nich 

jako doma. Měla jsem tam i svůj pokojíček. 
Byl to dům na náměstí, bývalá mincovna, 
teď je chráněn památkovou péčí. Tam 
se konaly večer hudební koncerty a  já 

měla úspěchy ve zpěvu i ve hře na klavír. 
Scházela se tam vybraná společnost. 
Většinou každý hrál na  nějaký nástroj. 
Bylo to srdečné a  nezapomenutelné. 
Já byla mladá a  snad i  hezká, tak jsem 
měla dost nápadníků, hlavně z  řad 
učitelů. Dostávala jsem květiny i  různé 
pozornosti, ale neměla jsem velký zájem.

Když mi bylo dvacet let, tak paní Bu-
činová si povolala tatínka, že už mě 

naučila vše, co mohla, že bych měla jít 
studovat dál do Prahy, abych měla větší 
možnost dostat se k  divadlu. Náhodou 
jsem jednou zpívala v kostele a na kůru 
ke mně přistoupil starší pán a představil 
se jménem Hájek. Obdivoval můj zpěv, 
byl překvapen, že slyší na venkově škole-
ný zpěv. řekl mi, že zpíval jako koncertní 
pěvec – basista. Do Štěchovic přijel, aby 
hledal kořeny svého rodu, jeho předko-
vé prý pocházeli ze Štěchovic. On to byl, 
který objevil znak Štěchovic „Hor zlatich“. 
Měl na Smíchově závod na výrobu kos-
metických přípravků jménem Salambo. 
Jeho paní byla akademická malířka. Ptal 
se mě, kde studuji zpěv, tak jsem mu řek-
la, kam jsem chodila, ale že teď nevím, 

kam mám jít dál. 
On mě hned dal 
doporučení k  pro-
fesoru Fuxovi, a že 
kdyby mě nepři-
jal, abych zkusila 
operní školu paní 
profesorky Bohu-
mily Rosenkranco-
vé ve Spálené ulici. 
říkal:“Připravte si 
jednu solféži, jed-
nu národní píseň 
a jednu árii.“

Bylo mi 21 roků. 
Jeli jsme s  tatín-
kem do Prahy. Pro-

fesor Fuxa nebyl doma, byl mimo Prahu. 
Tak jsme šli do Spálené ulice. Madam mi 
vyzkoušela hlas, pak jsem zazpívala árii 
z Prodané nevěsty „Kdybych se co takové 
dověděla“. Byla jsem přijata, ale madam 
nebyla žádný lidumil. Nechala si zaplatit 
to, co mě paní Bučinová nenaučila za pět 
let. Hlavně jak správně dýchat a vyslovo-
vat. Bohužel jsem po roce přestala chodit 
z finančních důvodů. Věřím, že kdybych 
pokračovala, tak se můj život utvářel 
úplně jinak. Možná ale, že je to tak lepší, 
neměla bych asi moje drahé syny a hlav-
ně moje milované vnučky. Co Bůh činí, 
dobře činí.

Za  ten rok jsem poznala, co obnáší 
cesta za uměním. Musíš mít hodně zná-
mých, protekce a  nehledět na  čest. To 
nebylo pro mě.

Tak jsem zase pomáhala doma a různě 
vystupovala a hrála divadlo.

utvořil se Okrašlovací spolek, před-
sedou byl pan Hakl, umělecký kadeřník 
a  maskér. Byl velkým milovníkem diva-
dla, založil při spolku ochotnické divadlo 
a já zase dostávala hlavní role. Hráli jsme 
nejvíce v přírodě – u Vrňáků na zahradě. 
Tehdá byla zahrada až ke Kocábě, to ještě 
nebyla silnice, co je nádraží. Most přes Ko-
cábu také nebyl, jen lávka. Silnice ke Sla-

Můj žIvot
MarIe Chroustová

Část  jedenáctá

(další pokračování rodinné kroniky nejstarší obyvatelky Štěchovic)

Návrat z koncentračního tábora
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pům vedla jen skrz Štěchovice kolem 
dnešního obecního úřadu (Hlavní ulicí).

Hráli jsme jen v létě, protože pan Hakl 
byl Pražák a jezdil sem jen v létě. Spolek 
měl na starosti dbát o  to, aby Štěchovi-
ce byly upravené a  čisté. Cesta do  Sva-
tojánských proudů se upravila, postavil 
se altánek, po cestě byly břízové lavičky. 
Cesty do okolí byly označkovány.

V Sokole jsem žila naplno. V roce 1926 
jsem cvičila na  sletu jako dorostenka. 
V roce 1932 jako žena. Slet byl vždy jed-
nou za  šest let. Ve  dvacátém roce jsem 
se byla podívat na  sokolský průvod, 
tím se slet pokaždé zakončil. Byla jsem 
s  maminkou a  panem Vodičkou, ten, 
abych vše viděla, mě nosil za krkem jako 
na koni. Ten Vodička byl u nás v Kyjevě, 
byl to tehdá asi osmnáctiletý chlapec, 
moc hodný. Byl jedním z prvních legio-
nářů (starodruženík). Po válce jsme k nim 
jezdili i u nich přespávali. Bydleli v Praze, 
v  Klimentské ulici. Otec, matka, sestra, 

bratr a Vodička. On i jeho otec byli řezní-
ci. Starý měl stánek v Masných krámech. 
Všichni k nám byli hodní, ale každý člen 
rodiny byl jiného politického smýšlení 
a  když se dali do  debaty, tak se strašně 
pohádali. Jan Vodička byl velký komunis-
ta, jezdil k nám do Svatojánských proudů 
a začal nám tam vylepovat komunistické 

letáky. Tatínek mu řekl, že on jako živnost-
ník nemůže propagovat žádnou stranu. 
On se urazil a naše přátelství skončilo. On 
pro stranu byl zavřený za první republiky 
a za protektorátu znovu. Až za komunis-
tů byl poslancem KSČ a předsedou Sdru-
žení politických vězňů a protifašistických 
bojovníků. Také byl řečnit u  pomníku 
zavražděných zajatců v  Hradištku (asi 
v roce 1965). Při té příležitosti nás navští-
vil a vzpomínal na Kyjev, a jak měl mého 
tatínka rád. Dost brzo na to pak zemřel. 
Měl jednoho syna Zdeňka, ten byl socha-
řem. Zase jsem odbočila…

Nevím přesně, ve kterém roce, ale my-
slím, že v  roce 1932 byl sjezd legionářů 
v Praze. To jich bylo ještě na tisíce. Ve Ště-
chovicích byl utvořen Spolek legionářů 
a tatínek byl předsedou. Členové byli ze 
Štěchovic, Slap, Masečína, Davle, Sloupu, 
Hvozdnice a Třebsína.

Tak jsem jela s tatínkem den před sjez-
dem do Prahy, přespat ke Štěpánkovům. 
Všichni legionáři měli legionářské unifor-
my, tatínkovi to moc slušelo.

Ráno měli sraz v  6 hodin před Invali-
dovnou a  po  seřazení měl být průvod 
Prahou, na Hrad, pozdravit tatíčka Masa-
ryka, kterého tolik milovali.

Ovšem ráno dopadlo špatně. Tatínek 
z té velké radosti dostal srdeční záchvat, 
že jsme museli zavolat lékaře. Ten mu 
dal injekci a řekl: „Žádný průvod, ale léčit 
srdce!“ Tak jsme sháněli auto a  jeli jsme 
domů.

Tatínka pak léčil doktor Janda a  ten 
řekl: „Musíte ke specialistovi.“ To všechno 
stálo peníze a  obchody byly stále horší 
a horší. My jako živnostníci jsme si lékaře 
museli platit. Tatínek musel přestat kou-
řit a začít se šetřit.

Pokračování příště

Učitelský sbor v roce 1951

Ležící Vasilij Pomorcov ve Štěchovicích v roce 1945.                                            Foto: Jiří Šubr
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Spolek Vltavan Štěchovice založil zajímavou tradici. Již po osmé se rozezní bub-
ny na řece Vltavě při závodech dračích lodí v sobotu 21. července 2012. Obli-
ba dračích lodí stoupá, o čemž svědčí stále větší počet přihlášených posádek. 
Letos očekáváme účast kolem dvaceti posádek. Start závodu od mostu dr. Ed. 
Beneše je ve 13:00 hod. Startovné zůstává ve výši 150 Kč za osobu a zahrnuje 
i oběd, podávaný v klubovně Vltavanu. Na náplavce i pod stanem na zahradě 
u klubovny se bude pro osvěžení točit pivo a limonáda, občerstvení bude v po-
době opékaných klobás a  v  klubovně i  nabídka hotových jídel. Po  závodech 
bude od 17:00 hod. Na zahradě letní zábava s kapelou Mix5.

Historie závodů dračích lodí zača-
la před více než 2 200 lety v Číně a má 
své kořeny ve  staré čínské legendě. 
V  Číně byly dračí lodě používány z  ná-
boženských důvodů k  upokojení bohů. 
Drak má pro Číňany veliký symbolický 
význam. Klasický drak má hlavu býka, 
jelení parohy, koňskou hřívu, hadí tělo, 
drápy orla a ocas ryby. Číňané ho uctívají 
a  pokládají ho za  boha vod, který ovlá-
dá vítr, mlhu i  déšť. Je také ochráncem 
rolníků, neboť věřili, že má magickou sílu 
přivolávat dešťové srážky.

Jak vypadá dračí loď? Má tvar otevře-
né kanoe o délce 12,5 metrů. Příď zdobí 
vyřezávaná a  pestře pomalovaná hlava 
draka, záď je ukončena ocasem. V  lodi 
sedí v  deseti řadách dvacet pádlujících 
závodníků, na přídi sedící bubeník udá-
vá údery do  koženého bubnu rytmus 

pádlování a  na  zádi stojí kormi-
delník. Posádka musí najít spo-

lečný rytmus, jinak 
je její úsilí zbytečné. 

Závody dračích lodí 
se staly součástí čínské 

kultury a  její národní tra-
dicí. Jejich moderní éra se datu-

je od roku 1976, kdy byl v Hong 
Kongu uspořádán první Meziná-
rodní závod dračích lodí. Odtud 
se tento kolektivní sport rychle 
rozšířil do celého světa. V součas-

né době se této sportovní disciplíně ak-
tivně věnuje přes 50 milionů sportovců 
z více než 60 zemí světa.

V  Čechách se dra-
gonboating zrodil 
v  roce 1997, kdy jsme 
v  Německu zakoupi-
li první dračí loď. K  ní 
dostala Česká republi-
ka darem druhou loď 
od  Singapurské kance-
láře propagace turismu 
v  rámci podpory po-
znávání asijské kultury 
ve  světě. Je potěšující, 
že se do  propagace 
tohoto sportu zapoji-
ly i  vltavanské spolky. 
Od  roku 2005 pořádají 
amatérské závody dra-

čích lodí Vltavan Štěchovice a  Vltavan 
Purkarec.

TáŇA JELíNKOVá

Startovné 150 Kč se platí před pořádá-
ním závodů. V ceně je startovné a  jídlo, 
které se podává v klubovně Vltavanu. Po
závodech se v klubovně koná letní zábava.

 Posádka má 21 členů, kormidelník je 
z asociace. Posádka může být smíšená.

Důležité: Kapitán posádky odpovídá 
za bezpečnost! Neplavci musejí mít pla-
vací vesty!

 Shrnutí:
cena 150 Kč (v ceně je občerstvení)
termín konání: 21. 7. 2012
  Další informace na  tel. 606  902  668 

p. Pšenička
Těšíme se na Vás!
Více zde: 

http://vltavanstechovice.webnode.cz/
news/draci-lode-stechovice-2011/
Vytvořte si vlastní stránky zdarma: 

http://www.webnode.cz

  SPORT

viii. ročník závodů dračích lodí
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  INFORMACE, OHLASy

vltavsko-kocábská Trampská liga
Na osadách se válí

V  sobotu 26. května se na  osadě Havran na  Kocábě odehrál už 29. ročník Vl-
tavsko-Kocábské Trampské ligy – meziosadního klání v nohejbalu a volejbalu. 
Jistě i díky krásnému počasí se na Havranu sešlo hodně lidí, vypilo hodně piva 
a nad ránem pak zazněly i kytáry. Hlavně se ale sportovalo.

Trampská, dříve Kocábská liga má 
dlouhou historii. Sportování k  životu 
na  osadách vždycky patřilo, odjakživa 
se hrál hlavně volejbal a nohejbal. Nikdy 
se přitom nejednalo jenom o  blbnutí 
přiopilých trampů, vždyť celá řada osad-
níků to ve sportu dotáhla pěkně vysoko 
a nejeden pražský sportovní oddíl vznikl 
právě na osadě. Z minulosti můžeme při-
pomenout třeba nohejbalisty z Havranu 
či Askalony nebo volejbalisty staré osady 
Slavie. To byli panečku nějací sportsma-
ni! Pražský přebor se třásl, když nad hřiš-

těm začaly létat osadní balony. Proč tedy 
nepoměřit sportovní síly také vzájemně 
mezi sebou, jedna osada proti druhé?

Původní utkávání osadníků z  Kocáby 
se brzy stala vyhledávanou sportovně-
-společenskou událostí. I proto se ke ko-
cábským  osadám za  čas připojily Skot, 
Ztracenka a Proudy ležící na Vltavě v mís-
tech někdejších Svatojánských proudů,  
hrávalo se i na utahu pod Štěchovickou 
přehradou. A byly to matche jak se patří! 
Jedním dechem je ale potřeba vyzdvih-
nout také společenskou stránku tehdejší 
Vltavsko-Kocábské Trampské ligy. Díky 
ní jsme si na jaře a v létě nacházeli cestu 
na osady našich kamarádů a lépe se pak 
poznali. Není nikdy k  zahození podívat 
se, jak vážou uzly na legendární Ztracen-
ce a jakou hranici staví ze dřeva na Kan-
sasu.  Zajímavé byly často návraty ze 
spřátelených  osad, když už měsíc začal 
prohrávat svůj souboj s ranním sluncem.

S  odchodem bolševika a  následným 
nástupem kapitalisty ale začalo ubý-

vat i času a  lehkosti bytí, jíž jsme si dřív 
na  osadách užívali. Možná by se našly 
i další důvody, tak nebo tak, na začátku 
90. let se v hospodě u Taterů odhlasova-
lo, že pravidelné (kdysi dokonce dvou-
denní) sportovní setkání zredukujeme 
na  turnaj, který vybraná osada uspořá-
dá jen jednou za  rok, na  přelomu jara 
s létem. Tento časově úspornější plán je 
dnes bezpochyby bližší realitě. Osadníci 
si na  utkání Trampské ligy vyhradí jed-
nu sobotu v  roce a po zbytek času mo-
hou vesele stavět koupelny, vrtat stud-

ny a  rýpat macešky. Nejzdatnější borci 
z  řad  osadníků byli navíc do  nedávna 
oporami sportovních oddílů, které o  ví-
kendech svádí boje v  národních soutě-
žích, a  jejich účast v  meziosadním boji 
se tedy často jevila jako problematická. 
I proto bylo řečeno: Jednou za rok stačí, 
pak ale se vší parádou!

Havran se povedl
Teplé slunečné počasí, studené pivo 

a delikatesní gulášek byly jenom někte-
rými z  ingrediencí, z  nichž se v  sobotu 
25. května na  Havranu vařila dobrá ná-
lada. Od  ranních hodin bylo jasné, že 
sportovní kvality zúčastněných osad 
nesklesají. Askalona, Dashwood, Skot… 
A  samozřejmě hostitelé z  Havranu, 
všichni v  plné síle, hladoví po  vítězství! 
Proudy, tradičně silné v nohejbalu, letos 
postrádaly volejbalové opory, a tak jsme 
se všichni mohli na  vlastní oči přesvěd-
čit, jak si pod vysokou sítí vede několi-
kanásobný mistr světa v nohejbalu Vilda 

ungermann. Na hřišti se letos v plné síle 
předvadla i  legendární trojice nohejba-
listů z  Askalony – a  museli se Šimáček, 
Suchý a Fritz hodně ohánět aby obhájili 
prvenství v nohejbalové části sportovní-
ho dne. Nakonec se jim to povedlo a pro-
tože volejbalisté z Askalony ve svém tur-
naji obsadili druhé místo, zvítězila slavná 
osada i v 29. ročníku Trampské ligy. Pohár 
pro vítěze se plnil šampaňským, Jarda 
Brinda si nasadil batoh a neználek by se 
klidně mohl domnívat, že letošní setkání 
osad je tedy u konce. Jezevec ze stráně 
pod Homolí ale ví, že kytáry zase zněly 
na Havranu až do rána a Jarda Brinda se 
na Dashwood před půlnocí zase nevrátil. 

Pořadí 29. ročníku Vltavsko-Kocábské
Trampské ligy

1. Askalona, 2. Ztracenka/Úsvit, 
3. Dashwood, 4. Proudy, 5. Skot,
6. Havran, 7. Maják, 8. Louisiana 

30. ročník 
Vltavsko-Kocábské 

Trampské ligy
… se uskuteční v  květnu 2013 na 

osadě Louisiana. u příležitosti kulaté-
ho výročí by měla světlo světa spatřit 
vzpomínková publikace věnovaná 
všem osadám, které se tradičního 
sportovního měření sil účastní. Dá-li 
trampský Pan Bůh, přineseme vám 
ukázky ze vznikajícího díla i na strán-
kách Štěchovických proudů. Tak jako 
tak si ale 30. ročník Vltavsko-Kocáb-
ské Trampské ligy nenechte ujít a při-
jeďte se za rok v květnu na Louisianu 
přesvědčit, jak se na osadě sportuje a 
jaká je při tom sranda.

POTLaCh 
na osadě havran

Přijměte srdečné pozvání na 
38. ročník Memoriálu Jardy Svobody 

– tradičního nohejbalového turnaje 
na osadě Havran.

Stejný den, 7. července 2012, 
oslaví osada Havran 
85. výročí založení 

a uspořádá 
POTLACH 

u táborového ohně. 
Zahrají trampské kapely, poteče pivo 

a bude legrace.
Na Kocábu zve šerif osady Havran
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BLAHOPŘEJEME 
na našich stránkách všem, 
kteří dosáhli významného 

životního jubilea:
Jubilanti květen 2012

Hlaváčková Marie
Bejšovcová Ludmila
Červenková Blažena
Mikulcová Stanislava

Kolská Jaroslava
Čapková Marie

Machatý Jiří
Kalaš Miroslav
Kautská Hana

Jubilanti červen 2012
Vančura Josef

Astl Jiří
Ebrová Věra - k u l a t i n y

Šimáčková Marta
Holubová Marie

Androchowiczová Alena
Jílková Vlasta

Připravujeme 
vítání občánků, 
vítáme na stránkách 

Štěchovických proudů 
tyto narozené děti: 

Narozené v listopadu 2011:
Kopečný Tadeáš

Narozené v únoru:
Dolejš Oliver

Komzáková Lucie
Narozené v březnu:

Zrnová Pavlína
Fárová Ema

Narozené v dubnu:
Koblová Anežka

DiGiTáLní Tisk
kopírování černobíle i barevně

do formátu a3 
(420 x 297 mm)

malonákladové tisky 
za výhodné ceny!!!

malonákladové tisky malonákladové tisky 
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za za 

Štěchovice

252 07 Štěchovice 
Hlavní 121

 602 289 772
vamb@volny.cz

 VÝZVA   VÝZVA   VÝZVA   VÝZVA    VÝZVA
Tj Sokol Masečín vlastními silami opravuje nohejbalové hřiště a realizuje nové volej-

balové hřiště  pro další zájemce a zájemkyně o sportování. Sháníme sponzora, který 
fi nančně podpoří nový povrch hřiště – antuku. Bližší informace podá pan Schejbal – 
tel.: 602 679 020, pan Bechyně, pan Hlaváček 602 221 610

Předem velice děkujeme za podporu.                                                         Tj Sokol Masečín

zŠ ŠTĚChOviCE POMáhá 
aŽ v aFRiCE
Již několik let se rodiče žáků i sami žáci díky výzvě ZŠ podílejí na tzv. „adopci“ 
afrických dětí. Žáci školy děkují svým rodičům za dosavadní podporu v tomto 
projektu a zároveň přinášejí podrobné informace pro ty z vás, kteří by se také 
rádi připojili.

Adopce na dálku
Základní škola Štěchovice v roce 2005 adoptovala 
africkou dívku z Keni, Christine Adongo. Christine 
se narodila roku 1995 v Nairobi. Adopce znamená, 
že škola dívce poskytne fi nance na vzdělávání a 
materiální pomoc.

Christine si s našimi žáky píše dopisy v angličtině. 
Popisuje své okolí, své záliby i svá přání. Je vděčná 
za to, že jí škola Štěchovice umožňuje trochu jiný 
život, než k jakému by byla odsouzena bez pomoci. 
Tento vztah je důležitý i pro naše děti, které mají 
možnost se nejen něco zajímavého dozvědět, ale 
také se učit aktivně a konkrétně pomoci někomu, 
kdo to potřebuje.

Potřebných 7200 Kč ročně jí umožní získat větší 
šance do budoucnosti. Zatím všechny peníze na 
Christinino studium pocházely od rodičů a žáků 
školy.

Prosíme občany Štěchovic a okolí, aby se připojili 
do projektu adopce afrických dětí a pomohli Chris-
tine. 

Číslo účtu: 168906332/0300
Variabilní symbol: 50955

Děkujeme, žáci ZŠ Štěchovice

Era Starosta roku 2012
Vážíte si svého starosty za práci pro obec?
Vzkvétá vaše obec díky společnému úsilí 
starosty a občanů?
Žije se vám ve vaší obci dobře a chcete za
to svému starostovi poděkovat?

Pak svého starostu přihlašte do 4. roční-
ku soutěže Era Starosta roku 2012, který
vyhlašuje Poštovní spořitelna spolu s Na-
dací Via.

Uzávěrka pro příjem nominací je 
5. září 2012.

Vítězný starosta získá pro svou obec 
fi nanční prémii ve výši 250 000Kč a navíc 
tradiční rychtářské právo, symbol dobré-
ho vedení obce.

Podrobné informace naleznete na in-
ternetových stránkách
www.nadacevia.cz a  www.erasvet.cz
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